
Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 
Doboz, Kossuth tér 3. sz. Tel: 268-765 Fax: 889-181 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 

Készült Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 2015. április hó 23-án 
(kedd) 14.00 órai kezdettel megtartott nyílt üléséről. 

 
Az ülés helye: Községháza C épület tanácskozó terme 
 
Jelen vannak: Köves Mihály polgármester 

Aratóné Vágner Margit alpolgármester 
Békési Mihály Tibor képviselő 
Puju János Zoltán képviselő 
Szabó László képviselő 
Váradi Mária képviselő 
  

Tanácskozási joggal megjelent az ülésen: 
Szabó Tibor aljegyző 
Kiss András tűzoltó ezredes kirendeltség-vezető 
Viczián György tűzoltó alezredes tűzoltóparancsnok 
Pujuné Deme Anita Eszter, a Dobozi Mesekert Óvoda vezetője 
Orodán Mária a Bölcsőde vezetője 
Dézsi Ferenc, a Víziközmű Társulat elnöke 
Hursán Dominika védőnő 
Szabó Anikó védőnő 
Balogh Lajos Barna vezető lelkipásztor 
Kárnyáczki Ferencné köztisztviselő 
Csapóné Gyarmati Titanilla köztisztviselő 
Megyeri Lajos községgazda 
Szatmáriné Nagy Emese jegyzőkönyvvezető 
Nagy Károly, Nagy utca 62. 

 
Meghívottak: Doboz Nagyközség Önkormányzata Szervezeti és Működési 
Szabályzata szerint 
 
Köves Mihály polgármester: Üdvözlöm a megjelenteket. A jelenléti ív alapján 
megállapítom, hogy a nyílt Képviselő-testületi ülés határozatképes. Hidvégi Julianna 
képviselő igazoltan van távol. A napirendre a kiküldött meghívó szerint teszek 
javaslatot. Van-e valakinek kérdése, véleménye, más javaslata a napirenddel 
kapcsolatban? 
 
Kérdése, vélemény, javaslat nem volt. 
 
Köves Mihály polgármester: Amennyiben nincs kérdés, más vélemény, javaslat, 
kérem, szavazzunk a napirendi javaslatról. 
 
A polgármester ezt követően a Képviselő-testület rendkívüli nyílt, illetve zárt 
ülésének napirendjére a következő javaslatot tette:  
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Nyílt ülés: 
 
1.) Tájékoztatás a két ülés között történtekről 

Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
2.) Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 7/2015. (IV.24.) 
önkormányzati rendelet-tervezete a 2014. évi zárszámadásról, valamint a 2014. évi 
gazdálkodásról szóló beszámoló 

Előadó: Köves Mihály polgármester 
    Szabó Tibor aljegyző 

 
3.) Beszámoló a Békéscsabai Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 2014. évi munkájáról 

Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
4.) A Dobozi Óvár Kft. felügyelő bizottsága tagjának és új elnökének megválasztása 

Előadó: Köves Mihály polgármester  
 
5.) Bejelentések 
 
6.) Kérdések, interpellációk 
 
Zárt ülés: 
 
1.) Rendőrségi jutalmazás a Rendőrség Napja alkalmából 
 
2.) Bejelentések 
 
3.) Kérdések, interpellációk  
 
A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselő 6 igen szavazatával – ellenszavazat nélkül – 
a napirendi javaslatot elfogadta. 
 
Az I. napirendi pont tárgyalása: 
 
Az I. napirendi pont tárgya: Tájékoztatás a két ülés között történtekről 
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
 
Köves Mihály polgármester: A két ülés között eltelt időről a következők szerint 
szeretnék tájékoztatást adni: 
Április 2-án a szennyvízberuházás helyszíni bejárása történt meg alpolgármester 
asszonnyal és a kivitelezővel együtt, valamint a műszaki ellenőr kíséretében.  
 
Április 3-án Szanazug üdülőtelep aktuális feladatait vettük sorra a helyszínen. A 
kaszálásokra, a szemét kérdés megoldására összpontosítottunk. 
 
Április 8-án településünkre látogatott Gyula Város alpolgármestere, Alt Norbert. A 
LEADER akciócsoporttal kapcsolatban keresett fel. Tájékoztatott arról, hogy az 
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akciócsoport munkaszervezetének a megalakítása van folyamatban, valamint a 
munkaterv és az elnökség összeállítása. 
 
Szintén április 8-án a Civil Kerek Asztalon vettünk részt.  
 
Április 10-én Budapesten a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium pályázati 
programirodájánál voltunk a szennyvízprojekttel kapcsolatban megbeszélésen 
alpolgármester asszonnyal. Délután került sor a kooperációs megbeszélésre 
Budapesten, mivel akkor mindenki ott volt. 
 
Április 14-én a Békési Kistérségi Társulás ülésén vettem részt. . 
 
Április 15-én a Körösök Völgye Natúrpark cím átadásán vettem részt, ahol V. Német 
Zsolt környezetvédelmi államtitkár úr adta át az egyesület tagjainak az oklevelet.   
 
Április 17-én az Alföldvíz Zrt. közgyűlésén vettem részt. 
 
Április 22-én a Magyar Önkormányzatok Szövetsége által szervezett szarvasi 
rendezvényén, fórumán voltam. 
 
Én a két ülés között történtekről ennyiben kívántam tájékoztatást adni. 
 
A Képviselő-testület a tájékoztatást tudomásul vette. 
 
Az II. napirendi pont tárgyalása: 
 
Az II. napirendi pont tárgya: Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 
7/2015. (IV.24.) önkormányzati rendelet-tervezete a 2014. évi zárszámadásról, 
valamint a 2014. évi gazdálkodásról szóló beszámoló 
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 

Szabó Tibor aljegyző 
 
Írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Köves Mihály polgármester: Kiosztásra került egy kimutatás, ami az állami 
támogatások elszámolását tartalmazza. Az államháztartási törvény rendelkezéseinek 
megfelelően az előző évi gazdálkodásról a Képviselő-testületnek a tárgyévet követően 
be kell számolni. A beszámoló egy szöveges indoklásból, egy hatásvizsgálatból illetve 
a rendelet-tervezet megtárgyalásából és elfogadásából áll. 2014.01.01-jétől teljesen új 
számviteli rendszer szerint gazdálkodnak a költségvetési szervek. 2013. 01. 01-jétől 
lépett hatályba az úgynevezett feladatfinanszírozási rendszer az államháztartás 
területén. Tehát konkrét feladatot finanszíroz a költségvetés. A zárszámadási rendelet-
tervezet is megfelel ennek a számviteli változásnak. A szerkezeti tagolása megfelel a 
2014. évi költségvetésnek.  
Az Önkormányzat nem kapott 2014-ben sem finanszírozást a polgármester 
illetményére, a kommunális szemét elszállítására, a központi orvosi ügyelettel 
kapcsolatos kiadásokra, illetve a kötelezően ellátott és kötelezően működtetendő 
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feladatokra, tehát az iskola működtetésére sem. Ezeket más forrásból, tehát saját 
bevételből kellett megoldani.  
2014. évben beruházásokra 841.388.000,- Ft-ot fordított a település. Felújításra pedig 
83.481.000,- Ft-ot. A Képviselő-testület a 2014. évi költségvetését 72.854.000,- Ft-os 
működési forráshiánnyal fogadta el. Ennek a pótlására 5.585.000,- Ft nyert a település. 
A többéves kihatással járó döntések részletezésre kerültek.  
A közvetett támogatások főösszege 1.915.000,- Ft-ot jelentett 2014. évben. 
Meg szeretném említeni az adósságállomány alakulását. Ki szeretném emelni, hogy a 
2014. december 31-i kifizetett szállítói számlák összege önkormányzati szinten 
5.883.000,- Ft. Ebből nem lejárt esedékességű 4.903.000,- Ft és az 1-90 nap közötti 
lejáratú 919.000,- Ft. 
Az önkormányzati választásokhoz kapcsolódóan feltüntettük az előterjesztésbe, hogy 
milyen kötelezettség vállalásokat örökölt a jelenlegi Képviselő-testület. A szeptemberi 
aszfaltozási munkák 8.599.000,- Ft összegű kiadás, a Békés Manifest tagi kölcsön 
2.656.000,- Ft-os kiadás, a tagdíjak, működési hozzájárulások ki nem fizetett összege 
365.000,- Ft és a szállítói számlák ki nem fizetett összege 10.808.000,- Ft. Tehát az a 
kötelezettség, amit mi „örököltünk”, az 22.428.000,- Ft. A pénzkészlet átvételkori 
összege önkormányzati szinten 91.702.000,- Ft. Ha ebből levonjuk az „örökölt” 
kötelezettségek, akkor 69.274.000,- Ft számított pénzkészletet vettünk át. Ezzel 
szemben a tényleges záró pénzkészlet december 31-én 114.458.000,- Ft, mely a 
számított összegnél 45.184.000,- Ft-tal magasabb. 
Az OTP tőkegarantált befektetési jegyek állománya is növekedett. Az átvételkor 
105.144.000,- Ft volt, míg december 31-én 135.286.000,- Ft volt hozamokkal együtt. 
A vagyoni helyzete az Önkormányzatnak jelentősen javult. Az eszközérték 
2.463.136.000,- Ft, ami 68%-kal magasabb, mint a 2013-as záró adat. A tárgyi 
eszközök állománya 73%-kal növekedett, a befektetett pénzügyi eszközök állománya 
nem változott. A forgóeszközök állománya az előző évhez képest 40.756.000,- Ft-tal 
magasabb. A követelések vonatkozásában növekedés tapasztalható, és ennek a mértéke 
22%-os. Az előterjesztéssel kapcsolatban ennyit szerettem volna elmondani. 
A kimutatás az intézmények és az egyes feladatok finanszírozottságát tartalmazzák. 
Kiemelném a különbözet sort, mivel ez mutatja, hogy más forrásból az 
Önkormányzatnak milyen összeggel kellett kiegészíteni az intézmények költségvetését, 
hogy a működés illetve a felhalmozási kiadások biztosításra kerüljenek. A Mesekert 
Óvodánál 1.943.000,- Ft-ot, a Közösségi Ház és Könyvtárnál 9.955.000,- Ft-ot, a 
Gondozási Központnál 12.259.000,- Ft-ot, a Polgármesteri Hivatalnál 9.075.000,- Ft-ot 
más forrásból kellett biztosítani. Az önkormányzati bevételeknél a finanszírozás 
jellegéből adódóan a finanszírozási többlet 156.988.000,- Ft, tehát ez az összeg szolgál 
fedezetül az intézmények és az egyes feladat ellátás finanszírozására. A másik 
kimutatás részletezi a Konyha bevételi illetve kiadási különbözetét, valamint az 
építményüzemeltetési költségeket, az Általános Iskola bevételi és kiadási különbözetét. 
A Konyha működéséhez 2014. évben 2.364.000,- Ft-ot kellett biztosítani, míg az 
Általános Iskolánál 11.503.000,- Ft-ot. Önkormányzati szinten összesen az összbevétel 
1.842.164.000,- Ft, az összkiadás 1.718.408.000,- Ft. A különbözet az 123.756.000,- 
Ft. 
A rendelet-tervezetnél a költségvetési bevétel összeg 1.697.301.000.,- Ft, a kiadási 
összeg pedig 1.615.208.000,- Ft, a helyesbített maradvány 82.093.000.- Ft. Az 
összbevétel 1.842.164.000,- Ft, míg az összkiadás 1.718.408.000,- Ft. 
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A rendelet-tervezet mellékletei a jogszabályi előírásoknak megfelelően kerültek 
összeállításra. 
Az 1.1 melléklet települési szinten tartalmazza a bevételeket és a kiadásokat kiemelt 
előirányzatonként.  
Az 1.2 melléklet települési szinten kötelező feladatokat tartalmazza, azok bevételeit és 
kiadásait. 
Az 1.3 melléklet az önként vállalt feladatok mérlegét tartalmazza, az 1.4 melléklet 
pedig az államigazgatási feladatok bevételeit és kiadásait. 
A 2.1 melléklet a működési célú bevételeket és kiadásokat tartalmazza, a 2.2 melléklet 
pedig a felhalmozási célú bevételeket és kiadásokat. 
A 3. melléklet a beruházási, felhalmozási kiadások előirányzatait tartalmazza 
beruházásonként. 
A 4. melléklet a felújítási kiadások előirányzatait mutatja be. 
Az 5-ös számú mellékletek az Európai uniós támogatással megvalósuló projektek 
bevételeit, kiadásait és hozzájárulásait tartalmazzák. 
A 6-os mellékletek az úgynevezett kisönkormányzat bevételeit, kiadásait tartalmazzák. 
A 7-es mellékletek a Polgármesteri Hivatal bevételeit és kiadásait mutatják be. 
A 8-as mellékletek a Dobozi Közösségi Ház és Könyvtár, a Dobozi Gondozási 
Központ, a Dobozi Mesekert Óvoda összes bevételeit és kiadásait tartalmazzák. 
A többéves kihatással járó döntésekből származó kötelezettségeket célok szerint, 
évenkénti bontásban a 9.1 melléklet mutatja be. 
A 9.2 melléklet a maradványkimutatás számait tartalmazza. 
A 10-es melléklet a zárszámadás mérlegét tartalmazza önkormányzati szinten. 
A 11-es melléklet a többéves kihatással járó döntésekből származó kötelezettségeket 
tartalmazza célok szerint, évenkénti bontásban. Az áthúzódó beruházások kerültek 
felsorolásra. 
A 12-es mellékletben vannak a 2014. évi cél jelleggel jutatott támogatások 
felhasználása. Elég jelenetős a hátralékállomány, melynek behajtására kísérletet 
teszünk. 
A 13-as melléklet az adósságállomány alakulását tartalmazzák. 
A 14-es mellékletben az Önkormányzat által adott közvetett támogatások kerültek 
részletezésre. 
A 15-ös mellékletben a 2014. évi céljelleggel jutatott támogatások felhasználásától 
kapunk teljes képet. 
Az Államháztartási törvény tartalmazza, hogy vagyonkimutatást is a könyvviteli 
mérleg szerinti tagolásban be kell mutatni az Önkormányzat zárszámadásának keretein 
belül, ezt a 16-os mellékletek tartalmazzák.  
A 17-es mellékletben az Önkormányzat tulajdonában álló részesedések állományát 
mutatja. A legnagyobb összegű a Békés Megyei Vízművekben lévő részvények értéke. 
14.000,- Ft/db a részvények ár-egység ára. Ez a 28.142.000,- Ft 0,67%-os részesedést 
jelent a település számára az összes vízmű vagyonon belül.  
A 18-as melléklet a pénzeszközök változását tartalmazza. 
A rendelet-tervezet ezeket a mellékleteket tartalmazza. Sok táblával találkozunk, igen 
részletesen mutatják a be a bevételeket és kiadásokat. 
Én ennyit szerettem volna elmondani. Akinek véleménye, javaslata kérdése van, kérem 
tegye fel! 
 



 
 
 

6 

Békési Mihály Tibor képviselő: Maximálisan úgy érzem, hogy ez a zárszámadás egy 
nagyon jó kondíciót mutat a településsel kapcsolatban, és reményeimet fejezném ki arra 
vonatkozóan, hogy rosszabb nem lesz.  
 
 
Váradi Mária képviselő, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: A bizottságunk 
megtárgyalta a napirendi pontot  
A magam részéről szeretném megköszönni a pénzügyi csoportnak ezt a munkát, egy 
nagyon precíz, pontos munkát láthattunk, ami megkönnyítette a rálátást az 
Önkormányzat gazdálkodására! A működési kiadások tekintetében elég sok intézmény, 
elég sok súlyos milliókkal zárt, tehát az Önkormányzatnak ki kellett egészíteni a 
működését. A Közösségi Könyvtárnál 9.955.000,- Ft, de itt vannak pályázati források, 
amik ebben benne vannak. A Gondozási Központnál 12.259.000,- Ft, én ezt magam 
részéről nagyon soknak tartom. Azt gondolom, hogy ellátotti létszám növekedésével 
majd ez csökkeni fog. Az, hogy a Konyha ilyen kevés mínusszal zár, szerintem ez 
nagyon jó teljesítmény a részükről. Én ennyiben kívántam a véleményemet elmondani. 
A bizottság egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek.  
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen, van-e valakinek kérdése, véleménye, 
más javaslata? 
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
 
Köves Mihály polgármester: Kérem a Képviselő-testületet, hogy szavazzunk a 2014. 
évi gazdálkodásról szóló beszámolóról!  
 
A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselő 6 igen szavazatával – ellenszavazat nélkül – 
a következő önkormányzati rendeletet hozta: 
 

37/2015.(IV.23.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja a 
2014. évi gazdálkodásról szóló beszámolót. 
 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
 
 
 
 
 
 
Köves Mihály polgármester: Kérem a Képviselő-testületet, hogy szavazzunk a 
7/2015. (IV.24.) rendelet-tervezetről! 
 
A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselő 6 igen szavazatával – ellenszavazat nélkül – 
a következő önkormányzati rendeletet hozta: 
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7/2015. (IV.24.) önkormányzati rendelet 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete megalkotja a 
7/2015. (IV.24.) önkormányzati rendeletét a 2014. évi pénzügyi terv 
végrehajtásáról. 

 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 
 
 

A III. napirendi pont tárgyalása: 
 
A III. napirendi pont tárgya: Beszámoló a Békéscsabai Hivatásos 
Tűzoltóparancsnokság 2014. évi munkájáról  
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
 
Írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Köves Mihály polgármester: Az írásos előterjesztést minden képviselő megkapta. Én 
átadnám a szót a beszámoló készítőjének, amennyiben szóbeli kiegészítése van. 
 
Viczián György tűzoltó alezredes tűzoltóparancsnok: Köszönöm szépen! Tisztelt 
polgármester úr, aljegyző úr, képviselő-testület! Tűzvédelmi törvény írja elő a tűzoltó 
parancsnoknak, hogy minden évben beszámoljon az önkormányzatoknak, képviselő-
testületeknek az elvégzett munkáról. Működési területünkhöz 15 település tartozik. 
Összesen 500 fölötti eseményhez vonultunk a 15 településen. Békéscsaba adja a 
legtöbb feladatot. Utána Mezőberény, Békés több vonulást ad minden évben. A 
működési területünk elég nagy. A legtávolabbi település Köröstarcsa, ahova a vonulási 
idő nagyon hosszú volt. 2013. őszén megkezdte működését a Mezőberényi 
Katasztróvédelmi Őrs, ahol hivatásos tűzoltók megfelelő felszereléssel látnak el 24 órás 
szolgálatot. Így a vonulási idő lényeges megrövidült ezeken a területeken. 
Megállapítható, hogy szakmailag teljesen indokolt az őrs működése. A feladataink 
legnagyobb részét a tűzesetek és a műszaki mentések teszik ki. Doboz tűzvédelmi 
helyzetéről annyit, hogy a 2013-as évhez képest csökkentek a tűzesetek száma, viszont 
a műszaki mentéseké növekedett. Elsősorban a vihar az, ami problémát okozott. A 
tűzesetek számának csökkenésében az is közre játszott, hogy az a problémás terület, 
ami a szeméttelep környéke volt, az úgy néz ki, hogy rendeződött. Egyébként 5 tűzeset 
történt, szerencsére személysérülés haláleset nem történt. Köszönöm szépen! 
 
Békési Mihály Tibor képviselő: Azt szeretném kérdezni, hogy van már darus kocsija a 
kirendeltségnek? 
 
Viczián György tűzoltó alezredes tűzoltóparancsnok: Technikai eszközökben történt 
változás. Darus kocsink az nincs, ami nagyobb teher emelésére képes.  
 



 
 
 

8 

Békési Mihály Tibor képviselő: Köszönöm szépen! 
 
Köves Mihály polgármester: Nekem is az lett volna az egyik kérdésem, hogy 
megfelelő technikai eszközökkel rendelkeznek-e. Kiss András ezredes úr említette, 
hogy egy új gépjármű került beszerzésre, ezzel is nyilván javult az eszközellátottság.  
2013-as évben 6 db vaklárma volt. Szerencsére 2014-ben nem volt 1 db sem. Szerintem 
az volt az egyik oka, hogy ki kell fizetni a vaklármával kapcsolatos vonulások 
költségét. Azt szeretném megkérdezni, hogy ez mit jelent a bejelentő számára?  
Nagyon örülök neki, hogy kevés a környéken a tűzesetek száma. Doboz tűzvédelmi 
helyzeténél lakástűzesetek is előfordultak, összesen 5 tűzeset és 10 műszaki mentés 
történt, ami szerintem kevésnek számít. Reméljük, hogy a tűzesetek és műszaki 
mentések is folyamatosan csökkeni fognak. A polgári védelmi szakterület 
beszámolóval összefüggésben annyit szeretnék elmondani, hogy Doboz településnél 
bel- és árvízvédelmi szempontból nagyon fontos a körtöltések és a cserje irtása. Ez 
folyamatban van, és ígéretünkhöz híven a közmunka program keretein belül oldjuk 
meg. A Képviselő-testület tájékoztatásaként el szeretném mondani, hogy a Helyi 
Védelmi Bizottság ülésein állandó meghívottak a polgármesterek. Rendszeresen részt 
veszek az üléseken, és a héten is megtárgyalásra kerültek a feladatok. Köszönöm 
szépen! 
 
 
Viczián György tűzoltó alezredes tűzoltóparancsnok: Először is a technikai 
ellátottságról. Gépjárműfecskendővel el vagyunk látva, két olyan új gépjárművünk van, 
ami 5 évnél fiatalabb, modern, felszerelt biztonságos autó. A különleges szereink közül 
a magasból mentés, újnak mondható jármű, ennek a beszerzése pár évvel ezelőtt történt 
meg. A kollégáim egyéni védőeszköze, felszereléseik megfelelő szintűek. Minden 
eszköznek, felszerelésnek a felülvizsgálata időben megtörténik.  
A vaklármával, téves jelzéssel kapcsolatban: A Tűzvédelmi törvényben is benne van, 
hogy aki a tűzet szándékosan okozza, és aki szándékosan megtévesztő, annak a 
költségeket meg kell téríteni. Valóban csökkennek az ilyen jellegű bejelentések, ennek 
az is oka, hogy fejlődött a technika, és a hívások beazonosíthatók. Nem tévesztendő 
össze a téves jelzéssel. A szándék a fontos. A téves jelzések legnagyobb részét a 
tűzjelző berendezések okozzák. 
 
Kiss András tűzoltó ezredes: Én is köszöntök mindenkit. Jelenleg amennyiben 
kiszámlázásra kerül a sor szándékos megtévesztés miatt, akkor az igazgatóság teszi 
meg. Ezért a pontos rálátásunk nincs a számadatokra. Viszont szabálysértési feljelentést 
is teszünk a rendőrségen. Ezek az események lecsökkentek. A kirendeltségünk 31 
településén a segélykérések 60%-a Békéscsabáról és Gyuláról történik. Köszönöm 
szépen! 
 
Köves Mihály polgármester: Kérdezem, van-e valakinek kérdése, észrevétele, más 
javaslata? 
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
 
Köves Mihály polgármester: A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a rendelet-tervezetet 
megtárgyalta, kérem az elnök asszonyt, hogy ismertesse a Bizottság véleményét. 
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Váradi Mária, képviselő, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: a bizottságunk a 
napirendi pontot megtárgyalta, egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolta  a 
Képviselő-testületnek. 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki a határozati javaslattal egyetért, 
kérem kézfelnyújtással szavazzon. 
 
 
A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselő 6 igen szavazatával – ellenszavazat nélkül - 
a következő határozatot hozta: 
 
 

38/2015.(IV.23.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja a 
Békéscsabai Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 2014. évi munkájáról 
szóló beszámolót. 
 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
 
 
 
A IV. napirendi pont tárgyalása: 
 
A IV. napirendi pont tárgya: A Dobozi Óvár Kft. felügyelő bizottsága tagjának és új 
elnökének megválasztása  
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
 
Írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Köves Mihály polgármester: A Dobozi Óvár Kft. kizárólag önkormányzati 
tulajdonban áll. Megyeri Lajos ügyvezető úr jelezte, hogy a felügyelő bizottság három 
tagja közül Bádon Miklós Nagy utca 54. szám alatti lakos, az elnöki tisztségről, illetve 
a tagságról le kíván mondani, amit már a tavalyi évben szóban jelzett. A felügyelő 
bizottság másik kettő tagja Szabó István Bem utcai lakos és Szatmári Ferenc Árpád 
utcai lakos. 2015. március 31-én írásba foglalta Bádon Miklós a lemondását. Az alapító 
okirat alapján a vezető tisztségviselők határozatlan időre vannak megbízva, és az 
alapító jogosult dönteni illetve megválasztani a felügyelő bizottság tagjait. A felügyelő 
bizottság így kettőtagúra csökkent. Minden év május 31-ig kell a társaság beszámolóját 
elfogadni, így mindenképpen új elnököt kell választani. A lemondás kézhezvételét 
követően, megkerestem Jassné Dézsi Hajnalkát, hogy elvállalja-e az elnöki tisztséget. 
Ő vállalja, ha a Képviselő-testület is úgy gondolja. Én ezt a javaslatot tenném. 
Kérdezem van-e valakinek kérdése, észrevétele, javaslata a napirenddel kapcsolatban?  
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
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Köves Mihály polgármester: A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a határozatot 
megtárgyalta, kérem az elnök asszonyt, hogy ismertesse a Bizottság véleményét. 
 
Váradi Mária képviselő, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: A bizottságunk 
megtárgyalta a napirendi pontot és egyhangúlag elfogadta, és elfogadásra javasolja a 
képviselő-testületnek.  
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki egyetért a határozati javaslattal, 
kérem szavazzon a határozati javaslat elfogadásáról az előterjesztés szerinti változatlan 
tartalommal. 
 
A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselő 6 igen szavazatával – ellenszavazat nélkül - 
a következő határozatot hozta: 
 
 
 

39/2015.(IV.23.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete tudomásul veszi 
Bádon Miklós (Kárásztelek, 1946.10.21. a.n.: Fazekas Margit) Doboz, 
Nagy u. 54. alatti lakos lemondását a Dobozi Óvár Kft. felügyelő 
bizottsági tagi egyben elnöki tisztségéről, megköszönve eddigi 
munkáját. Egyben határozatlan időre kinevezi  Jassné Dézsi Hajnalka 
(Gyula, 1970.05.12. a.n.: Fermann Róza) Doboz, Mátyás u. 4/a. alatti 
lakost a Dobozi Óvár Kft. felügyelő bizottsága elnökének. 
. 
 
 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
 
V. Bejelentések 
 
1. Kukorica értékesítés 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
Köves Mihály polgármester: A Dobozi Agrár Kft.-nél tároljuk a tavaly learatott 
kukoricát. A betakarított kukorica mennyisége 753,39 q volt, ebből értékesítettünk 240 
q és az állatok takarmányozását is figyelembe véve, feleslegként jelentkezik 320 q. 
Amit most 3.700,- Ft/q nettó áron van lehetőség értékesíteni. Ebből 1.184.000,- Ft 
bevétele lenne az Önkormányzatnak. Kikértem Balázs Mátyás úr véleményt az 
értékesítésről. Úgy látja, hogy ez a 3.700,- Ft nem fog emelkedni, mi szerettük volna 
4.000,- Ft/q áron értékesíteni, viszont ennél magasabb áron valószínű, hogy nem fogjuk 
tudni. Javaslom a határozati javaslat elfogadását! 
Kérdezem van-e valakinek kérdése, észrevétele, javaslata a határozati javaslattal 
kapcsolatban?  
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Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
 
Köves Mihály polgármester: A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a határozatot 
megtárgyalta, kérem az elnök asszonyt, hogy ismertesse a Bizottság véleményét. 
 
Váradi Mária képviselő, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: A bizottságunk 
megtárgyalta a napirendi pontot és egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolja a 
képviselő-testületnek.  
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki egyetért a határozati javaslattal, 
kérem szavazzon a határozati javaslat elfogadásáról az előterjesztés szerinti változatlan 
tartalommal. 
 
A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselő 6 igen szavazatával – ellenszavazat nélkül - 
a következő határozatot hozta: 
 

40/2015.(IV.23.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete testülete a 
2014. évi betakarított kukorica mennyiségéből 320,0 q-t a Dobozi 
Agrár Kft. (5624 Doboz, Vésztői út 12.) részére 3.700,- Ft/q 
egységáron értékesít. A testület felhatalmazza a polgármestert a 
kukorica értékesítésével kapcsolatos intézkedések megtételére. 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 
 

 
2. Bárányok értékesítése: 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
Köves Mihály polgármester: A 28/2015. (III.31.) sz. képviselő-testületi határozatban 
engedélyezte a Képviselő-testület a felesleges bárányok értékesítését. 14 db bárányt 
sikerült eladni, melyből összesen 330.525.- Ft bevétel származott az Önkormányzatnak. 
Van- e valakinek kérdése, véleménye, javaslata? 
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
 
Váradi Mária képviselő, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: A bizottságunk 
megtárgyalta a napirendi pontot és egyhangúlag elfogadta, és elfogadásra javasolja a 
képviselő-testületnek.  
 
Köves Mihály polgármester: Aki ezzel egyetért, az kézfelnyújtással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselő 6 igen szavazatával – ellenszavazat nélkül - 
a következő határozatot hozta: 
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41/2015.(IV.23.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete az 
önkormányzat tulajdonát képező bárányok értékesítéséről szóló 
tájékoztatást elfogadja. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Köves Mihály polgármester 

 
 
3. Ozsdolai testvértelepülés: 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
Köves Mihály polgármester: Az ozsdolai testvértelepülés vezetői informális úton 
jelezték, hogy szeretnék megújítani a testvér-települési kapcsolatot. Mivel igen jó 
kapcsolat alakult ki a Kovászna megyei Ozsdola és Doboz között. Javaslom, hogy 
vegyük fel újra a kapcsolatot az ozsdolai tanáccsal, a vezetőkkel. Tekintettel arra, hogy 
az új EU-s költségvetési ciklusban lehet pályázni a testvérkapcsolatokra, kulturális 
programokra, együttműködésre. Javaslom, hogy a testvér-települési kapcsolatokat 
elevenítsük fel. 
Van- e valakinek kérdése, véleménye, javaslata? 
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
 
Váradi Mária képviselő, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: A bizottságunk 
megtárgyalta a napirendi pontot és egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolja a 
képviselő-testületnek.  
 
Köves Mihály polgármester: Aki ezzel egyetért, az kézfelnyújtással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselő 6 igen szavazatával – ellenszavazat nélkül - 
a következő határozatot hozta: 
 

42/2015.(IV.23.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz  Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, 
hogy feleleveníti a Kovászna megyei Ozsdola Községgel a testvér-
települési kapcsolatot. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Köves Mihály polgármester 

 
 
 
4. Május 1-jei ünnepség: 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
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Köves Mihály polgármester: Abban foglalt állást a Képviselő-testület korábban, hogy 
a rendezvényre birkahúst biztosít a főzésre. Ezt a szándékot kérném megerősíteni. Az, 
hogy hány darab birka kell, az annak a függvénye, hogy hány csapat jelentkezik a 
főzésre. 
 
Váradi Mária képviselő, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: A bizottságunk 
megtárgyalta a napirendi pontot és egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolja a 
képviselő-testületnek.  
 
Köves Mihály polgármester: Aki ezzel egyetért, az kézfelnyújtással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselő 6 igen szavazatával – ellenszavazat nélkül - 
a következő határozatot hozta: 
 

43/2015.(IV.23.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz  Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, 
hogy a május 1-i ünnepségre az önkormányzat tulajdonát képező 
juhok egy részének levágásával biztosít húst. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Köves Mihály polgármester 

 
 
VI. Kérdések: 
 
Balog Lajos Barna vezető lelkipásztor: Valóban csodálatos volt a költségvetés 
felvezetése, még át is láttam az egészet, először amióta idejárok 20 éve. A kintlévőség 
majdnem 50 millió Ft. Mikor keletkezett ez a sok kintlévőség és miből áll ez? 
 
Köves Mihály polgármester: Legnagyobb részt a belvíz kölcsönökből, ez olyan 25 
millió Ft. Illetve az adóhátralékok, a különböző jogcímen biztosított kölcsönök, például 
első lakáshoz jutó kölcsön 
 
Balog Lajos Barna vezető lelkipásztor: Köszönöm szépen! 
 
Mivel több tárgy, kérdés, interpelláció nem volt a polgármester megköszönte a 
hozzászólásokat, javaslatokat és a nyílt ülést 15.00 órakor bezárta, és szünet nélkül 
elrendelte a zárt ülést. 
 
 

k.m.f.t. 
 
 
 
 Szabó Tibor Köves Mihály 
 aljegyző polgármester 
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